
Dagsorden til bestyrelsesmøde i Læger uden Sponsor (LuSp) 
 
Sted:  Videolink:  
Tid: 19. september 2022, kl. 20.00-21.30 
Deltagere: Victor, Benny, Markus, Mats,   
Afbud: Andreas L. Andreas A. Kirstine 

 
Dagsorden: 

1. Godkendelse af dagsorden 
Dagsorden blev godkendt 

2. Meddelelser fra formand 
Der var ingen meddelelser 

3. Online-møder til efteråret 

a. Det planlagte møde om opioider.  
Victor vil tage kontakt til Andreas A og Andreas L for at lægge en slag- og tidsplan for mødet. 
Andreas A har forsøgt maile til Gitte Handberg uden at få svar. Mats prøver nu at skrive til 
hendes adresse i STPS. Kristine meddeler at Karsten Jørgensen har indtil videre takket nej til at 
undervise om Tramadol sagen da han har for travlt.  

b. Møde om osteoporosebehandling gennem 50 år i samarbejde med 
Osteoporoseforeningen 

Mats har drøftet sagen med Osteoporoseforeningens sekretariatschef Camilla Nissen Toftdal. 
Hun sagde, at Osteoporoseforeningen ikke ønskede at være medarrangør ved sådan et møde, 
fordi de udelukkende vil formidle officielle behandlingsanbefalinger. Men hun nævnte at hvis 
Danske Patienters formand Morten Freil gav grønt lys til sådant et samarbejde er det muligt at 
Osteoporoseforeningen ville se anderledes på det.  
Vi drøftede om vi kunne holde mødet selv og i så fald om mødet skulle være åbent for alle 
eller kun for sundhedsprofessionelle. De fleste mente at mødet kun skal være åbent for 
sundhedsprofessionelle. Mats vil spørge overlæge Per Andresen, mangeårig Osteoporose-
ansvarlig på Det Danske Gigthospital om han kunne tænke sig at deltage ved sådan et møde. 

4. Forslag til andre aktiviteter 
Ingen forslag. 

5. Status: Hjemmesiden, Facebook og Twitter 
Twitter: 362/257 følgere på dansk/engelsk profil. Facebook 1.200 følgere. Der er for lidt 
aktivitet på hjemmesiden. Mats vil drøfte med Andreas, hvad vi kan gøre. 

6. Evt.   
Benny er med i Lægeforeningens etiske udvalg, som overvejer at fokusere på ulighed i 
sundhed, som måske forværres af at industrien dominerer udviklingen af nye behandlinger. 
Mats mente at det passer fint ind i LuSp’s formål (Vi vil bidrage til en diskussion af hvordan 
lægen forvalter fællesskabets ressourcer, og hvilke konsekvenser afhængighed af kommercielle 
interesser kan få for de anbefalinger lægen giver patienter). Men Mats nævnte at også Lif også 



har fokus på ulighed i sundhed med ud fra et omvendt perspektiv (se fx 
https://www.lif.dk/ny-rapport-om-ulighed-i-sundhed-kalder-p%C3%A5-en-samlet-og-
fokuseret-indsats/ ). 

Kristine har lavet et mini-studie om generisk ordination og vil gerne lave en artikel, hvis nogen 
vil være med. 

7. Næste møde 
Primo december 2022. Mats sender en Doodle ud. 

 

Mats, 19-09-2022 
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